
Deelgemeentevoorzitter Ria de Sutter 

Een bewogen jaar voor Rozenburg (1)  

 

Door Janet van Klink  

 

Rozenburg – 2010 was een bewogen jaar voor Rozenburg. Op 18 maart werd de gemeente een 

deelgemeente van Rotterdam. Onlangs kwam het kabinet Rutte met het bericht dat de deelgemeenten 

moeten worden opgeheven. Dit zou het einde van deze jonge deelgemeente betekenen. Redenen 

genoeg voor een interview met de voorzitter van het dagelijks bestuur, Ria de Sutter – Besters. In het 

eerste deel van dit de drieluik over het afgelopen Rozenburgse politieke jaar spreekt zij over haar 

persoonlijke ervaringen wat betreft de overgang naar deelgemeente.  

 

Verkiezingen 

‘Naar een sterke deelgemeente met sterke bestuurders’, zo begint de verkiezingsfolder van Inwoners 

Partij Rozenburg (IPR). De nieuwe lokale politieke partij deed op 3 maart mee aan de 

deelgemeenteraadsverkiezingen. Met op plaats één een oude bekende: Ria de Sutter – Besters. Van 

half 1997 tot eind 2006 was zij burgemeester van de gemeente Rozenburg.  

Pas vrij laat heeft De Sutter besloten zich verkiesbaar te stellen. Eind 2009 maakte zij nog een lange 

reis door Japan. Vanuit de burgers werd er om haar gevraagd. ‘Het begon weer te kriebelen’.  

IPR werd de tweede politieke partij in de nieuwe deelraad en ging deel uitmaken van de coalitie. 

Evenals de grootste, Gemeentebelangen Rozenburg, heeft De Sutter’s groepering vier 

volksvertegenwoordigers. Op 8 april 2010 werd zij voorzitter van het dagelijks bestuur van de 

deelgemeente. 

 

Opstartfase 

‘Het is meer retoriek dan vijandschap’, concludeert De Sutter over de verhoudingen met de 

oppositiepartijen Gemeentebelangen en het CDA na de gespannen coalitieonderhandelingen. Zij vult 

aan: ‘we zijn er uiteindelijk allemaal voor Rozenburg’. Er moet iets voor elkaar worden gekregen.  

‘Met name in de opstartfase is het belangrijk dat je van de geschiedenis op de hoogte bent’. De Sutter 

kent naar eigen zeggen ‘het dorp en de mensen’. Veel plannen, zoals woningbouwprojecten, hebben 

een lange looptijd. Het contact met de bevolking is – naar haar weten – in de loop der jaren niet 

veranderd.  

‘Ik heb eerder in een bestuur gezeten en weet hoe een gemeente bestuurd wordt’. Het dagelijks 

bestuur van Rozenburg bestaat naast De Sutter met de portefeuillehouders Zeegers (VVD) en Mol 

(PvdA) uit ervaren personen. Een oud-burgemeester kan in het bijzonder voordelen naar het machtige 

Rotterdam toe hebben. ‘Je kent daar mensen en komt gemakkelijker binnen’.  

 

Verstandhouding 

De Sutter’s werkweek is anders dan die tijdens haar burgemeesterschap. ‘Ik heb heel veel overleg in 

Rotterdam’. Haar takenpakket is vergelijkbaar met die van een wethouder. Zij houdt zich nog steeds 



intensief bezig met crisisbeheer en veiligheid. De taken en bevoegdheden van de burgemeester van 

Rotterdam zijn op deze punten vele malen groter.  

Voorzitters van de deelgemeenten zijn desalniettemin nodig voor de invulling van de hoofdlijnen. 

Informele macht speelt dan ook een niet te onderschatten rol.  De vraag is: ‘kun je goed met 

Aboutaleb overweg?’’ Op het moment van het interview bereidt De Sutter de oudejaarsnacht voor. 

Haar ervaringen komen wederom van pas. ‘Als oud-burgemeester weet je welke problemen er zijn’. 

 

Deelgemeentevoorzitter Ria de Sutter 

Een bewogen jaar voor Rozenburg (2)  

 

Door Janet van Klink 

 

Rozenburg – Op 18 maart jl. ging de gemeente Rozenburg op in de gemeente Rotterdam. Onlangs 

kwam het kabinet Rutte met het bericht dat de deelgemeenten moeten worden opgeheven. Dit zou het 

einde van de jonge deelgemeente betekenen. Deel twee van het drieluik over het afgelopen 

Rozenburgse politieke jaar. De voorzitter van het dagelijks bestuur, Ria de Sutter – Besters, spreekt 

over de huidige gevolgen van de bestuurlijke verandering.  

 

Boos 

‘Ik wist dat er vroeg of laat een samenbundeling zou komen’, zegt De Sutter. Rozenburg moest 

vanwege onvoldoende bestuurskracht over bestuurlijke verandering gaan nadenken. Een deel van de 

bevolking wilde dat er een referendum over zou worden gehouden. ‘Mensen zijn er nog steeds erg 

boos om dat dit niet is gebeurd’. Persoonlijk vindt zij dat er nadelen aan een volksraadpleging kleven. 

Bovendien zijn eerdere in andere gemeenten niet altijd succesvol gebleken.   

Al decennialang wordt het dorp door de grote stad letterlijk kleiner gemaakt. Hoewel er meerdere 

opties mogelijk waren is het daarom niet bijzonder vreemd dat de keuze op een deelgemeente van 

Rotterdam viel. Er kan beter dan voorheen een visie worden uitgevoerd. De gemeente Rozenburg had 

ongeveer 33 miljoen euro aan spaargeld. Met onder andere de renteopbrengst werd de begroting 

gemaakt. Nu wordt dit bedrag – ondergebracht in het Investeringsfonds Rotterdam - gebruikt voor 

investeringen. De Sutter: ‘ik heb als het ware een hamer gekregen om het spaarvarken mee stuk te 

slaan’.  

 

Centen 

 ‘Wat betreft de dagelijkse gang van zaken is er voor de burgers weinig veranderd’, vindt De Sutter. 

Ook is er nog steeds een eigen, herkenbaar bestuur. Een aantal taken, zoals Ruimtelijke Ordening, 

zijn wel naar Rotterdam gegaan. ‘Op dit moment loopt het nog niet zo soepel. Rotterdamse 

ambtenaren moeten wennen’. Voor burgers speelt de afstand van 30 km tot het stadscentrum niet erg. 

‘Alleen in het geval van negatieve zaken. Als het gaat om onze centen’.  

Dit was precies hetgeen er onlangs speelde. Het college van B en W stelde voor om de tekorten die 

op de begroting van Rozenburg zijn ontstaan af te wenden op de reserves van Rozenburg. Tevens 



werd een tekort van 4,3 miljoen euro ten laste gebracht van gelden die gereserveerd zijn voor 

investeringen in het dorp. ‘Tot dusverre hebben wij slechts een opeenstapeling van nadelen gezien’’, 

stelden de lokale volksvertegenwoordigers in een brief aan de Rotterdamse gemeenteraad over de 

herindeling. De verantwoordelijk wethouder is inmiddels opgedragen in de besprekingen met 

Rozenburg over de financiële afwikkeling gemaakte afspraken na te komen. 

 

Voorzieningenniveau 

‘We willen er met Rotterdam uit komen’. De Sutter heeft met het voltallige bestuur tot doel om het 

voorzieningenniveau op peil te houden. Naar haar mening is de onenigheid niet door onwil ontstaan. 

‘Het gaat om de wijze van afschrijven’. Rotterdam heeft een begroting van ongeveer twee miljard euro. 

‘Zij snappen niet dat wij moeite hebben met 4,3 miljoen euro’. Rozenburg zit er aan de Coolsingel 

bovenop. ‘We moeten een stevige vuist maken. Anders fietsen ze over ons heen’.  
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Rozenburg – Op 18 maart jl. ging de gemeente Rozenburg op in de gemeente Rotterdam. Onlangs 

kwam het kabinet Rutte met het bericht dat de deelgemeenten moeten worden opgeheven. Dit zou het 

einde van de jonge deelgemeente betekenen. Deze week het derde en tevens laatste deel van het 

drieluik over het bewogen jaar 2010. Voorzitter van het dagelijks bestuur van de deelraad, Ria de 

Sutter – Besters, spreekt over de gevolgen voor de Rozenburgers wat betreft de kabinetsplannen.  

 

Afschaffen  

‘Zuur en onverteerbaar’, reageert De Sutter klip en klaar. Binnen één jaar nadat Rozenburg een 

deelgemeente van Rotterdam is geworden wordt deze status mogelijk afgeschaft. ‘Van het vroegere 

college van B en W en de gemeenteraad heeft niemand dit voorzien’.  

In het regeerakkoord tussen VVD, CDA en PVV viel te lezen: ‘het kabinet komt met voorstellen tot 

afschaffing van de WGR+ en deelgemeenten c.q. deelgemeenteraden’. Minister Donner van 

Binnenlandse Zaken heeft inmiddels aangegeven op korte termijn een voorstel naar de Tweede 

Kamer te sturen. De afschaffing zal worden geregeld in een wijziging van de Gemeentewet. Het 

kabinet wil dat de deelgemeenten met ingang van de volgende gemeenteraadsverkiezingen - in 2014 

– ophouden te bestaan. Daarmee staan in Rozenburg voornamelijk de banen van de lokale 

bestuurders op de tocht. De ambtenaren hebben een aanstelling bij de gemeente Rotterdam. Zij 

kunnen daardoor waarschijnlijk in dienst blijven.  

 

Democratie 



Het kabinet beoogt met de afschaffing van de deelgemeenten een vermindering van de bestuurlijke 

drukte in Nederland. ‘Ik denk niet dat ik er ooit mee had ingestemd’, antwoordt de oud-burgemeester 

van Rozenburg op de vraag of ze met deze wetenschap überhaupt een overgang naar een 

deelgemeente had gewild. ‘Wat levert het op?’ 

Het is uiteindelijk vooral het democratisch gehalte dat ten nadele zal veranderen als de plannen 

doorgaan. ‘Nu kunnen de Rozenburgers op korte termijn iemand van het bestuur spreken. Zou dat 

met een wethouder in Rotterdam lukken?’ Burgers willen volgens de voorzitter van het dagelijks 

bestuur van de deelgemeente herkenbare bestuurders. Zij zijn in staat om problemen in het gebied op 

te lossen nog voordat die dertig kilometer verder op de Coolsingel belanden. ‘De burger komt verder 

op afstand’. De Sutter stelt dat men eens in de vier jaar wil afrekenen met het bestuur. ‘Hier zit de 

burger dan ook niet op te wachten’.  

 

Toekomst 

Wat voor toekomst plannen heeft De Sutter zelf? De komende drie jaar moeten het bestuur en de 

plannen in Rozenburg in ieder geval op orde komen. ‘Als de deelgemeenten niet worden opgeheven 

zou ik graag willen dat de Inwonerspartij Rozenburg verder groeit’. Dit is uiteraard geheel afhankelijk 

van de kwestie of deze inderdaad een langer leven beschoren zijn dan de plannen van de minister.  

 


